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k rajowy Związek Praco-
dawców Firm Geodezyj-

no-Kartograficznych Polska 
Geodezja Komercyjna działa 
od 1992 roku i zrzesza naj-
większe firmy działające na 
rynku usług geodezyjno-kar-
tograficznych. Podczas Wal-
nego Zgromadzenia PGK, 
które odbyło się 25 czerwca 
w Warszawie, po 3-letniej ka-
dencji udzielono absolutorium 
ustępującemu zarządowi. Do-
tychczasowy prezes Walde-
mar Klocek po piętnastu latach 
zrezygnował z funkcji. W wy-
niku wyborów ukonstytuował 
się nowy zarząd w składzie: 
prezes Robert Rachwał (OPGK 
Kraków), wiceprezes Paweł 
Świerczek (MGGP), członek 
zarządu Waldemar Klocek 
(OPGK Olsztyn). Na zebraniu 
omówiono bieżący stan rynku 
prac geodezyjnych oraz kie-
runki działań. 

r obert Rachwał (fot.) jest 
absolwentem Wydziału 

Geodezji Górniczej i Inżynie-
rii Środowiska Akademii Gór-
niczo-Hutniczej w Krakowie 
(1994). Ukończył również po-
dyplomowe studia na kierunku 

prezes pGk z opGk kraków
zarządzanie przedsiębiorstw 
na Uniwersytecie Ekonomicz-
nym w Krakowie (2002) oraz 
na kierunku lotniczy i na-
ziemny skaning laserowy 
na AGH (2011). Od 2012 r. 
pełni funkcję prezesa zarządu 
Okręgowego Przedsiębiorstwa 
Geodezyjno-Kartograficznego 
w Krakowie, z którym zawo-
dowo jest związany od 25 lat. 
Udzielał się też przez dwie 
kadencje w Zarządzie SGP. 
Jest członkiem komisji kwalifika-
cyjnej ds. uprawnień zawodo-
wych powołanej przez GGK. 
Sam posiada uprawnienia za-
wodowe z zakresu 1 i 7.

w edług nowego prezesa 
najważniejsza dla zarzą-

du PGK jest kontynuacja reali-
zacji zadań statutowych, w tym 
przede wszystkim współpraca 
z organami administracji rzą-
dowej, samorządowej oraz 
z innymi organizacjami geo-
dezyjnymi. Obecnie PGK bie-
rze aktywny udział w pracach 
Komitetu „Apel 45” oraz czyni 
starania o ponowne przystąpie-
nie do Europejskiego Stowa-
rzyszenia Geodetów (CLGE) 
przy współpracy i wsparciu 

Ministerstwa Inwestycji i Roz-
woju. Głównym jednak celem 
będą działania wspierające 
członków związku, wskazanie 
ich potencjału i zaangażowa-
nia nie tylko na wąs kim rynku 
geodezyjnym. PGK dąży do 
wzmocnienia rynku usług geo-
dezyjnych do poziomu umożli-
wiającego rozwój i zwiększa-
nie potencjału firm. 

c złonkowie PGK to firmy 
o wieloletnich tradycjach 

i doświadczeniu, wykonują-
ce pełen zakres prac geode-
zyjno-kartograficznych, które 
utrzymują na wysokim pozio-
mie potencjał technologiczny 
i kadrowy – przekonuje nowy 
prezes PGK. – Dysponuje-
my doświadczeniem zarów-
no w zakresie pozyskiwania 
zdjęć lotniczych, opracowań 
3D, GIS, BDOT10k, jak i w kla-
sycznych obszarach EGiB, 
BDOT500, GESUT, a także 
geodezyjnej obsługi budów. 
Posiadamy wykształcone ka-
dry i najwyższej klasy sprzęt: 
pomiarowy, samoloty oraz 
infrastrukturę informatyczną. 
Firmy zrzeszone w PGK ofe-
rują autorskie rozwiązania 

wielu zagadnień – zauważa 
Robert Rachwał. I dodaje, że 
PGK oczekuje od decyden-
tów mądrej wizji wykorzysta-
nia oferowanego potencjału, 
czego ostatnio zabrakło mimo 
wystarczającej ilości środków 
finansowych. – W ostatnich 
latach rynek wskazał, że w ra-
zie potrzeby takich firm nie da 
się zastąpić małymi podmiota-
mi ani też w krótkim czasie nie 
da się zbudować średniej firmy 
mogącej podołać dzisiejszym 
wyzwaniom – podsumowuje 
nowy prezes PGK.

Aw

J ak poinformował resort inwestycji i roz-
woju, 29 czerwca nominacje otrzymali 

członkowie Rady Standardów Zawodo-
wych Wyceny Nieruchomości (minister 
powołał ją 6 czerwca). Zastąpi ona po-
wołaną przez ministra infrastruktury i bu-
downictwa w grudniu 2017 r. (a 8 marca 
br. po zmianie struktury rządu – na nowo, 
tym razem pod skrzydłami ministra inwe-
stycji i rozwoju) Radę Standardów Wyce-
ny Nieruchomości.
Powołana po raz trzeci w ciągu półrocza 
Rada ma przygotować nowe standardy 

Będą wreszcie nowe standardy wyceny nieruchomości?
wyceny nieruchomości. Po zasięg nięciu 
opinii środowis ka rzeczoznawców mini-
ster inwestycji i rozwoju miałby je ogłosić 
w Dzienniku Urzędowym (na podstawie 
ustawy o gospodarce nieruchomościami). 
Podobne zadanie miała poprzednia rada, 
ale nie znamy efektów jej pracy.

w nowej radzie wyodrębniono 2 komi-
sje. Komisja ds. opracowania stan-

dardów zawodowych będzie odpowie-
dzialna za merytoryczną weryfikację 
projektów standardów przygotowanych 

przez poszczególne zespoły specjalis tów, 
a także za nadzór nad tymi zespołami 
oraz ich wsparcie (ukierunkowanie). Go-
towe projekty oceni Komisja ds. opiniowa-
nia standardów zawodowych.
Przewodniczącym rady jest prof. Mie-
czysław Prystupa. W składzie Komi-
sji ds. opiniowania standardów znaleź-
li się m.in. znani profesorowie geodeci, 
a równocześ nie specjaliści od wyceny nie-
ruchomości: Ryszard Cymerman, Wojciech 
Wilkowski i Sabina Źróbek.
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